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Spørgsmål nr. 981 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren med henvisning til artiklen "Har de også dit? 

Firma har indsamlet milliarder af private fotos og sælger nu an-

sigtsgenkendelse til hvem som helst”, Politiken den 24. februar 

2020 besvare følgende:

– Kan ministeren bekræfte, at brug af ansigtsgenkendelsesværk-

tøjet Clearview AI vil stride imod databeskyttelsesforordnin-

gen?

– Vil ministeren redegøre for regeringens holdning til, at virk-

somheden Clearview AI potentielt har indsamlet billeder af dan-

ske statsborgere, herunder hvilke tiltag man vil iværksætte for 

at sikre, at danske borgeres data ikke bruges i strid med databe-

skyttelsesforordningen?”

Svar:

Jeg er enig i, at den amerikanske virksomhed Clearview AI’s ansigtsgen-

kendelsesværktøj virker bekymrende, og jeg forventer, at danske myndig-

heder er klar til at håndtere en situation, hvor de bliver bekendt med et brud 

omfattet af databeskyttelsesforordningen.

Der kan i øvrigt henvises til besvarelsen af spørgsmål nr. 11 (Alm. del) fra 

Folketingets Europaudvalg, folketingsåret 2019-20. 

Jeg har noteret mig, at det fremgår af Datatilsynets bidrag til spørgsmål nr. 

11 (Alm. del) fra Folketingets Europaudvalg, folketingsåret 2019-20, at Da-

tatilsynet er bekendt med, at medlemmer af Europa-Parlamentet i et brev til 

Det Europæiske Databeskyttelsesråd bl.a. har spurgt ind til, hvorvidt Clear-

view AI’s aktiviteter er i overensstemmelse med databeskyttelsesreglerne, 

og at en arbejdsgruppe under Det Europæiske Databeskyttelsesråd, som Da-

tatilsynet deltager i, for tiden vurderer de rejste spørgsmål.

Det er efter min mening hensigtsmæssigt, at grænseoverskridende behand-

linger af personoplysninger, som denne sag omhandler, drøftes og vurderes 

i ovenfor nævnte forum, og jeg vil være opmærksom på resultatet af deres 

vurdering.
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